
Zápis č. 5/2022-2023 ze zasedání kolegia děkana dne 31. 10. 2022

Přítomni: děkan: doc. Škop, tajemnice: Ing. Přikrylová, proděkani: prof. Fryšták (do 10.00 h),
doc. Sehnálek, doc. Šilhán, doc. Radvan, doc. Koukal, předseda AS PrF MU: dr. Vyhnánek

Hosté: doc. Mrkývka, doc. Kotásek, dr. Ruban, prof. Rozehnalová

Omluvena: prod. Jurníková

Děkan přivítal přítomné na pravidelném zasedání a představil program.

31. 10. 2022
Program:

1. Mgr. studium (doc. Mrkývka)
2. Kombinovaný studijní program OPS - příprava akreditace (prod. Sehnálek, doc. Kotásek,

dr. Ruban)
3. Distanční studijní program MPS – standardy distančního studia na PrF (prod. Sehnálek

a prof. Rozehnalová)
4. LLM program Stavební činnosti v právních a ekonomických souvislostech (prod.

Sehnálek)
5. Přehled hospodaření za období 1-9/2022 (tajemnice)
6. Různé - nabídka e-knih Albertina icome Praha s.r.o. a nakladatelství Elgar ( k projednání

prod. Fryšták)

1. Mgr. studium (doc. Mrkývka)

Doc. Mrkývka podal zprávu k programové radě, informoval o posunu prací na novou akreditaci.
Kolegium prodiskutovalo aktuální nabídky spolupráce s externími institucemi týkající se
zapojení studentů do praxe.

2. Kombinovaný studijní program OPS - příprava akreditace (prod. Sehnálek, doc.
Kotásek, dr. Ruban)

Děkan přivítal hosty z Katedry obchodního práva, vedoucího katedry doc. Kotáska a dr.
Rubana. Pracovní tým poskytl kolegiu předem návrh studijního plánu oboru Obchodněprávní
studia (OPS) v tabulkovém provedení. V úvodním vstupu zaznělo, že stávající studijní program
OPS je stále akreditován, noví studenti již nejsou nabíráni a všichni studenti postupně během 1
– 2 let studia ukončí. Dr. Ruban komentoval předložený materiál a sdělil, že práce na novém
kombinovaném studijním programu jsou v pokročilejší přípravné fázi, při tvorbě programu se
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drží zadání, a to co nejvíce využít stávající předměty společného základu. Aktuálně probíhají
jednání se všemi dotčenými vedoucími kateder. Informoval o další fázi, kdy budou kontaktováni
garanti, sestavovány sylaby předmětů a proběhnou přípravy na novou akreditaci. Dle
stanoveného časového plánu by studenti mohli být přijímáni do programu v září 2024. V diskusi
děkan i proděkan Sehnálek poděkovali za ucelený program, praktické zaměření, ocenili
semináře a možnosti specializace. V další části diskuse se projednávala otázka kreditů. Doc.
Mrkývka ocenil zařazení prezenčních seminářů a hovořil o zkušenostech v roli oponenta na
polské univerzitě. Kolegium prodiskutovalo důležité body jako možnosti víkendové výuky, počty
studentů v programu, cílovou skupinu uchazečů a otázky propagace, distanční prvky výuky
nebo jazykovou výuku.

Závěr: Kolegium děkuje za zpracování programu, pověřuje dr. Rubana jednáním s
potencionálními garanty a vedoucími kateder, včetně přípravy studijních materiálů. Kolegium
bere na vědomí termín zahájení v září 2024. Informace budou poskytnuty vedoucím kateder/
ústavů i na PVK.

3. Distanční studijní program MPS – standardy distančního studia na PrF (prod. Sehnálek
a prof. Rozehnalová)

Děkan přivítal na projednání bodu prof. Rozehnalovou. Prof. Rozehnalová v úvodu připomněla,
že se příprava studijního programu realizuje v rámci projektu NPO a že na definování parametrů
nového programu a jeho standardech pracuje společně s proděkanem Sehnálkem. Uvedla, že
program, byť je uvedený jako distanční, bude mít zachovánu i prezenční složku ve smyslu
osobního setkání se studentem. Obsahovat bude prvky výuky synchronní (přímá výuka) a
asynchronní (student si sám určuje čas a místo věnované studiu). Synchronní výuka bude
realizována dílem na fakultě, dílem distančně. Program by měl být průlomový v metodách
výuky. Studium je rozděleno na 4 fáze, úvodní, výukovou, zpětnovazební a závěrečnou
hodnotící fázi. Paní profesorka zmínila výhodu programu spočívající v prostorovém i
personálním odlehčení zátěže fakulty a akademiků. Otevřela otázku garantů předmětů a
sestavy předmětů. Pokud jde o další postup prací, v plánu je počínaje únorem 2023 spustit
tvorbu studijních materiálů a naplňování interaktivních osnov, a také zahájit jednání s dotčenými
katedrami. Proděkan Sehnálek doplnil, že revoluční změny se netýkají primárně obsahu
existujících předmětů, ale metod výuky. Nepočítá se však s tím, že by chystaný program byl
zcela distanční povahy. Dojde pouze k redukci osobní účasti na fakultě ve srovnání se
stávajícími kombinovanými programy, tato účast však bude povinná. Studentovo studium bude v
rámci každého předmětu probíhat cyklech, malých cyklů bude 12 a budou zakončeny
autokorekčními úkoly, velké cykly budou tři a budou zakončeny povinnými konzultacemi, které
se uskuteční online. Tomu všemu bude nutné uzpůsobit studijní materiály, proto jsou
předkládány též jejich standardy. Důraz je kladen na aspekt „provedení studenta studiem“ s tím
ale, že odpovědnost za nastudování látky má student i nadále sám. Bude si proto ve větší míře
než nyní moci rozhodnout, kdy a v jakém tempu se bude vzdělávat. Čas, který takto učitel
uspoří, bude věnován formativnímu hodnocení studenta, a to již v průběhu semestru. Zmínil
také, že bude návazně nutné provést úpravy ve vytíženosti, možná i změny studijního a
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zkušebního řádu. V následné rozpravě členky a členové kolegia prodiskutovali některé
související otázky týkající se mimo jiné možnosti navazujícího studia.

Závěr: Děkan poděkoval prof. Rozehnalové za účast na zasedání a poděkoval za odvedenou
práci. Kolegium vzalo informace na vědomí.

4. LLM program Stavební činnosti v právních a ekonomických souvislostech (prod.
Sehnálek)

Proděkan Sehnálek předložil kolegiu ke schválení souhrnný materiál „Popis vzdělávání v
programu mezinárodně uznávaného kursu LLM Stavební činnosti v právních a ekonomických
souvislostech pro AR 2023/2024“, který by měl být garantovaný doc. Jančářovou. V komentáři
navázal na rozpravu na minulém zasedání KD a požádal o případné dotazy k obsahu. Dotaz
tajemnice směřoval k upřesnění k výši dílčí kalkulace ze strany ESF. Proděkan Sehnálek poskytl
vyčíslení nákladů na 1 kurz za kooperující stranu, tajemnice přislíbila zapracovat do celkové
kalkulace. Proděkan přislíbil předložení materiálu po odsouhlasení kolegiem na VR PRF MU.
Po novém roce plánuje program začít propagovat. Kolegium vedlo rozpravu týkající se
výukových a organizačních záležitostí.

Závěr: Kolegium schválilo navržený program bez připomínek, proděkan Sehnálek předloží
materiál k odsouhlasení na prosincovou VR PrF MU. Děkan poděkoval proděkanovi Sehnálkovi
za odvedenou práci na materiálech pro dnešní kolegium.

5. Přehled hospodaření za období 1-9/2022 (tajemnice)

Tajemnice předložila členům kolegia bilanci hospodaření. Zpráva obsahovala:

-       Skutečné a rozpočtované náklady fakulty

-       Skutečné a rozpočtované výnosy fakulty

-       Bilanci celoživotního vzdělávání

-       Bilanci ediční činnosti

Sdělila, že bilance neobsahuje mimořádné výkyvy a uvedla, že dokument předloží k projednání
AS PrF MU dne 14/11/22. Objasnila navýšení položky licencí v tomto roce. K větším problémům
by do konce roku nemělo dojít. Konstatovala, že hospodaření v příštím roce bude náročnější,
ale zvládneme to.

Závěr: Kolegium vzalo bilanci hospodaření PrF MU za 1-9/2022 na vědomí, děkan poděkoval
za přehled a komentář.

6. Různé
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6.1. Proděkan Fryšták

6.1.1. Předložil nabídku e-knih Albertina icome Praha s.r.o.
6.1.2. Předložil nabídku e-knih nakladatelství Elgar.

Závěr: Kolegium doporučilo uchopit problematiku komplexně a pozvat vedoucí knihovny na
další listopadové zasedání.

6.2. Proděkan Radvan

Předložil k odsouhlasení pokyn děkana „O zpracování výroční zprávy PrF MU za rok 2022“
Závěr: Kolegium odsouhlasilo pokyn bez připomínek a doporučilo děkanovi k podpisu.

6.3. Proděkan Koukal

V návaznosti na doporučení panelu otevřel diskusi k otázce k možnosti navýšení počtu studentů
v semináři.

Závěr: Děkan poděkoval za podnět a přislíbil hledat cesty ve změně struktury výuky (seminář,
přednáška, cvičení).

6.4. Dr. Vyhnánek

6.4.1. Sdělil, že dne 14/11 2022 je plánováno pravidelné zasedání AS a prodiskutoval body na
jednání.

6.4.2. Připomněl termín slavnostního zasedání AS dne 21/11 2022, kdy proběhne volba nového
děkana. Vzhledem k tomu, že současný děkan je jediný kandidát, nabídl zorganizovat
předvolební setkání s akademickou obcí nebo debatu. Děkan sdělil, že se velice rád akce
zúčastní. Předseda nabídne čas a prostor k odsouhlasení.

6.5. Děkan

Poskytl členům kolegia k seznámení návrh prohlášení, které je připravováno k vydání po
skončení zítřejšího (1/11) kolegia rektora.

6.6. Doc. Mrkývka

Předal pozdravy a návrhy na spolupráci z univerzity v Gdaňsku.

V Brně dne 31. října 2022
Schválil: Martin Škop, děkan
Zpracovala: Hana Hrušková, vedoucí sekretariátu
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